
六上Unit7 Protect the Earth(Story time)

溧阳市第二实验小学 吴薇
一、教学内容：六上Unit7 Protect the Earth(Story time)

二、教学目标：

1. 能听懂、会说、会读protect, Earth, save, useful, waste, reuse, energy, most, come from, coal, wood, cut down, too many, plastic, too much.

2. 能听懂、会读、会运用句型结构：We use…to…/ We should…/ We shouldn’t…

3. 能正确地理解并流利朗读课文，在教师的引导和帮助下尝试复述部分课文内容。

4. 能懂得保护地球的重要性，并会自由表达如何保护地球。

三、教学重点：

1. 能听懂、会说、会读protect, Earth, save, useful, waste, reuse, energy, most, come from, coal, wood, cut down, too many, plastic, too much.

2. 能听懂、会读、会运用句型结构：We use…to…/ We should…/ We shouldn’t…

四、教学难点：

1. 能听懂、会说、会读protect, coal, oil, plastic。

2. 能正确地理解并流利朗读课文，在教师的引导和帮助下尝试复述部分课文内容。

3. 会用所学词句自由表达如何保护地球。

五、教学过程：

Ipad检查预习作业：Do you know these words and phrases? Can you read? 
useful save energy most of coal oil keep the air clean plastic protect earth

针对部分单词加强朗读指导

Step1 Warming up.

1. Free talk. 
(1) Good morning, everyone. I’m your new English teacher today. Nice to meet you.
 I come from Liyang. I like English very much. Where do you come from? What subject do you like? 

(2) Teach: most of… 

There are    students in your class.      students come from Liyang. 
We also can say: Most of you come from Liyang . 
2.Do you like playing games.？Let’s read and guess.
(1)trees------They are green. They help keep the air clean. Wood comes from them. 
(2)energy------It is useful. It comes from water, sun, coal, oil and so on. 
(3)plastic----You can see it everywhere. People usually use it to make bags, bottles, rulers... 

(4) Earth------ It is big and round. We live on it. It is our home.
3. Read these words together.
 过渡： The Earth is our home. We live on the Earth. But many people hurt her, she is sad. 4. Let’s watch the cartoon.  

What should we do ? (protect the animals、grow flowers，plant more trees, put the rubbish in the bin, keep the Environment clean, don’t litter, save water, save energy…)

Yes. We can do these things to protect the Earth.
5. 揭题Unit7 Protect the Earth 
So this class, we’ll learn Unit7 Protect the Earth

Step2 While-reading

1.What can we do to protect the Earth in our text? 

Read the e-book and circle the answers. 学生自己看ipad

A. Save water    B. Save energy  C. Save trees   D. Don’t use too much plastic. 

2. We can save water, save energy, save trees and we shouldn’t use too much plastic.  Look, there are four paragraphs. Which is the most difficult paragraph for you? 
(1) Let’s do a survey. 呈现调查结果，根据调查结果进行教学。
(2) Please look at the report. So first, let’s learn the paragraph “save energy” first.
3. About ‘Save energy’.

To protect the Earth, we should save energy. 

(1) Read the paragraph “save energy” and answer:  
Where does energy come from?
生： Most of our energy comes from coal and oil. Look, （展示能源结构图）
Where does the other energy come from?

(2) Energy comes from_______   You can talk about it with your partner.

Sun\Wind \water\ electric\Nuclear Energy.

(3) T: But there is not much coal or oil on Earth. 
That’s why we should save energy.------板书：Why?

How should we do?------板书：How?

(4) What should you do? ---I should go to work on foot. I should go shopping by bus…
(4) Now please listen and read this paragraph by yourself.  
4. “Don’t use too much plastic”

This time let’s learn the paragraph “Don’t use too much plastic. ” Here are two questions.
Why shouldn’t we use too much plastic.?------贴板书
How should we do? -----贴板书

 (1)Read this paragraph 呈现课文图片and underline the answers: 

Why--- Too much plastic is bad for the Earth. Can you share some pictures about the plastic?并请同学们分享课前自己找到的塑料危害地球的照片,发送到讨论区域。

(2)How should we do? -----贴板书 
How---We should not use too many plastic bags or bottles. We should use paper bags and glass bottles. 

(3) Do you usually use the plastic bags or bottles? ------Yes!
引导学生总结：Don’t use too many plastic bags or bottles. They are bad for the Earth.

(4) Now please listen and read this paragraph by yourself.
5.过渡：Self-learning 
Let’s go on learning the other paragraphs. Look at the blackboard. We can learn the text from two parts.: Why and how? 引导学生回答。
Step1：Now read the other paragraphs by yourself 
Step2: Guess the meaning of the new phrase. 【reuse; cut down】

Step3: 用直线画出原因(Why should we save water/trees?)

虚线画出方法(How do we save water/trees?)
Step4: Check the answers.

Step5: Ask and answer in pairs呈现对话
A: Why should we save water/trees?  B: Because…

A: How do we save water/ trees?    B: We should/ shouldn’t…

6. 教师补充加深印象

(1)Boys and girls, there is not much water in many places in China. Look, here’s a picture. 

中国缺水图

 (2) We should not waste water, we should save and reuse water.

How to reuse water? 

For example: we can use water to wash vegetables. Then we can use the water to water the flowers. 呈现use…to…  That means reuse.
(3) Water is useful. How about wood?
We can use wood to         . 
7. Now you know a lot about protecting the earth. Let’s do the judge about the text.
学生在纸上完成判断，修改错误答案，并拍照上传讨论区
(1) We should waste water because there is much water in many places.  (F)
(2) Cars do not use much energy.                              (F)

(3) Trees are useful. They come from wood.                  (F) 

(4) We should use paper bags and glass bottles.               (T)
Step3 Post-reading——Reading time.

Task1: Choose the best paragraph you can read to listen and read. 
Tips : 1. 读的不好的地方反复听，反复读。2. 请注意语音、语调、重音和意群哦。
Task2: 选择你读的最出色的1个片段上传到作业中心。

Step4. Homework.

1. Read the text after the tape 
2. Make a speech about protecting the Earth like this

 The Earth is our home. We should love and protect it. 

       We should save water/…  Start from now, start from myself!

六、板书设计：

Unit7 Protect the Earth (Story time)

                                Why?


Protect the Earth



                                 How?

七、教学反思
本节课是智慧课堂下的故事版块教学，主要围绕“Protect the Earth”这一主题，讲述保护地球的四种途径：Save water, Save energy, Save trees, Don’t use too much plastic。引导学生树立正确的价值观，为解决人类面临的问题而努力，从我做起，从小事做起，激发学生的爱国热情和对人类生态问题的关注。

因为本课课文较长，生词较多。于是，在上课的前一天，我布置了相关预习作业：1.在Ipad上学习新单词，跟读单词，看看你们的得分。2.上网找一些关于塑料危害的照片，并分享到班级空间。孩子们学习的积极性被很好地调动起来，完成的非常认真，大部分得分都在85分以上，让我很快地了解到了学生单词上的问题，并针对问题进行了单词的重点指导，有效提高了课堂效率。
在文本教学的过程中，没有根据传统的教学方式，先学习节约用水、再学习节约能源……而是设计了投票环节：文中的四段，哪一段对你来说是最困难的？在准确的了解学情的基础上，根据调查，确定了本节课的学习顺序，对于调动孩子学习的积极性也起到了一定的作用。
文本的教学体现了从扶到放的过程，“节约能源”和“不要使用太多的塑料”由老师带着学，而另外两段则由学生自学，老师只是提供一定的学习方法，课堂教学比较好，但是在教学过程中，还要注意学生思维品质的培养，如：为什们要节约能源？只是因为能源少的缘故吗？更重要的一点是能源也很有用。真正做到促进学生语言的发展，激发学生的深层次的分析思维活动。
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